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VVD Neerijnen zoekt M3: Als het beter kan doe het dan

Voor onze inwoners en ook de bedrijven is het steeds belangrijker om te leren om voor zichzelf en 

hun omgeving te zorgen zodat er een samenleving ontstaat die verantwoordelijkheid neemt voor 

elkaar en op een verdraagzame wijze met elkaar in vrijheid kan leven. Dit ideaal behoeft een andere

gemeente met een taakinvulling vanuit een ondersteunende  en dienstverlenende rol in plaats van 

dicterend en sturend. Niet per se minder maar anders.  Een gemeente die initiatieven van inwoners 

en ondernemingen stimuleert en ondersteunt. Een gemeente die op  snelle en duidelijke wijze 

communiceert over de mogelijkheden en beperkingen waarmee onze inwoners en ondernemingen 

rekening dienen te houden. Een gemeente die de veiligheid van de inwoners en de omgeving 

bewaakt en zorgt voor een goede bereikbaarheid van de dorpen zowel via de weg als via de 

(mobiele) telefoon en het internet.  Een gemeente die een vangnet biedt aan diegene die niet kunnen

werken of tijdelijk een steun nodig hebben indien zij hun baan kwijtraken. 

De VVD wil het college en de ambtenaren bedanken voor de behoedzaamheid en terughoudendheid

waarmee in 2014 uitgaven hebben plaatsgevonden. Deze terughoudendheid blijkt geresulteerd te 

hebben in een solide uitgavenpatroon waarmee ruimte blijft om  zelf te beslissen zonder extra 

toezicht vanuit de provincie. Er is echter meer nodig in deze gemeente, veel meer. Meer ambitie, 

meer resultaat en minder lasten voor de inwoners. Kortom de VVD zoekt geen K3 maar M3.

Meer ambitie 

Hoewel er op dit moment hard gewerkt wordt aan een zeer hechte samenwerking met mogelijke 

fusie met onze buurgemeenten blijft het voor de VVD zeer belangrijk dat de kerntaken van de 

gemeenten op het gebied van ruimtelijke ordening en vergunningen en ook in het zorgdomein op 

een kwalitatief hoog niveau uitgevoerd worden. Steeds vaker ontvangt de VVD signalen van 

inwoners en ondernemers dat dit niveau onder druk staat. 

Communicatie over en voortgang van vergunningprocedures wordt als beperkt en onder de maat 

ervaren. Bijvoorbeeld bij het dossier Kerkwaard lijkt de beperkte capaciteit en met name de 

beperkte vervangbaarheid van de benodigde cruciale kennis tot vertraging te hebben geleid in de 

besluitvormingsprocedures omtrent de vergunningaanvraag. Uit navraag blijkt  dat er op dit 

moment onvoldoende  inzicht kan worden verschaft over de benodigde  extra menskracht en 



middelen om de doorlooptijd te verkorten en de dienstverlening naar inwoners en ondernemers op 

het gewenste niveau te krijgen.

De VVD is zeer geschrokken van deze waarneming  en ziet dit als broddelwerk van de bovenste 

plank. Hoe kan het zijn dat deze gegevens nog niet bekend zijn. De belastingbetaler wordt een 

rad voor ogen gedraaid.  Inzicht in de geboden dienstverlening met bijbehorende kosten is 

cruciaal.  De VVD verwacht dan ook een toezegging vanuit het college om op korte termijn te 

komen met een voorstel waarin aangegeven wordt wat er dient te gebeuren en welke resultaten te 

verwachten zijn met de noodzakelijke extra capaciteit en ondersteuning zodat deze belangrijke taak 

soepel en correct verloopt. 

Als je kijkt naar de demografische ontwikkeling dan kun je stellen dat er sprake is van vergrijzing 

van de dorpen. Om voorzieningen zoals scholen en sportverenigingen in de dorpen op peil te 

houden in de dorpen zijn meer jonge gezinnen nodig. Gezien de centrale ligging aan de A2 en A15 

zijn er meer dan voldoende mogelijkheden voor de meeste dorpen in onze gemeenten om een 

interessante woonomgeving te bieden. Zeker voor de starters en jonge gezinnen die werken door 

heel Nederland en interesse hebben om te komen wonen in een aantrekkelijke landelijke gemeente 

met veel  natuur en rust voorhanden biedt Neerijnen volop ruimte zonder dat je daar ver voor hoeft 

te reizen. 

Er zijn echter belemmerende factoren om deze kansen te pakken met het zogenaamde contingent 

waarmee woningbouw per gebied begrenst is in aantal. Op provinciaal niveau is er vanuit de VVD 

op dit moment initiatief genomen door Statenlid Bart Elbers om het contingent voor bouwen binnen

een gemeenten vrij te geven, zodat gemeenten weer zelf in de positie komen om te bepalen waar 

gebouwd gaat worden en welke gronden verder ontwikkeld kunnen worden. 

De VVD roept het college dan ook op om deze ontwikkelingen nauw te volgen en hier zo snel 

mogelijk op in te spelen zodat de benodigde groei van de kernen door woningbouw gerealiseerd 

gaat worden zodat de voorzieningen binnen de dorpen op peil kunnen blijven. De VVD verwacht 

van dit college dan ook meer ambities om deze belemmeringen weg te halen. Hierbij is intensief  

contact met de provincie en de regio een absolute noodzaak voor het verwezenlijken van deze 

ambities en het benutten van deze win win situatie voor zowel inwoners als ondernemers. Onze 

wethouders kunnen beter meer tijd in Arnhem bij het provinciehuis besteden dan in ons eigen 

gemeentehuis.



Meer resultaat

Het college is met voortvarendheid te werk gegaan met de verdere ontwikkeling en uitwerking van 

de bestuurlijke samenwerking. De beoogde partners lijken  echter een verschillend tempo te wensen

in dit proces dan voor voor alle partijen, maar zeker ook onze gemeente, eigenlijk noodzakelijk is. 

De VVD stelt dan ook voor op korte termijn een andere aanpak te hanteren. Stel in overleg met de 

provincie een onafhankelijke procesbegeleider aan van buiten de 3 gemeenten die dit traject in 

goede banen kan leiden en tevens zorgt voor gelijkwaardigheid tussen de 3 partijen. Tevens kan ook

gestart worden met het zo snel mogelijk met het overdragen van de ondersteunende processen, ook 

wel PIOFACH taken genoemd, aan het reeds bestaande samenwerkingsverband van Culemborg, 

Geldermalsen en Tiel zodat de organisatie snel aan robuustheid wint en de continuïteit beter 

gegarandeerd kan worden. Als blijkt dat deze verandering teveel uitdagingen biedt op korte termijn 

voor onze gemeentelijke organisatie dan kan een complete fusie van de  ambtelijke organisatie van 

Geldermalsen, Neerijnen en mogelijk ook Lingewaal als alternatief dienen. 

Op het gebied van de regionale samenwerking is de VVD overigens verheugd om te constateren dat

er nu een regionale visie is. Echter maakt de VVD zich  ernstig zorgen over de uitvoering daarvan. 

Wellicht heeft onze partijgenoot, Fred de Graaf, het misschien toch bij het juiste eind gehad in zijn 

waarnemingen over samenwerking onze regio.

Kijkend naar de ontwikkelingen omtrent de nevengeul dan begint het erop te lijken  dat de regio de 

komende 10 jaar nog in onzekerheid zit over de geplande ontwikkelingen in dit gebied. De VVD is 

zeer verrast om te constateren dat in de planvorming een dijkverhoging en verbreding als alternatief

wordt geschetst in de Mirt1 onderzoeksrapportage. Aangezien er ondanks de nevengeul toch reeds 

een dijkverhoging gepland staat, dan lijkt het zeer de moeite waard om dit geboden alternatief 

alsnog nader te onderzoeken. Mogelijk kan een onnodige komst van een nevengeul hiermee 

voorkomen worden. Het blijft in de ogen van de VVD dan ook absoluut noodzakelijk dat het 

college alle inspanningen doet om snel helderheid te krijgen bij de bevoegde instanties over de 

geplande ontwikkelingen in dit gebied. Veiligheid blijft hierbij de hoogste prioriteit. Totdat in de 

planvorming anders bepaald wordt, dient hierbij vooralsnog gewoon rekening te worden gehouden 

dat er, hoe dan ook, een ingreep zal plaatsvinden in welke vorm dan ook. Het is dan ook belangrijk 

om alles in het werk te stellen voor de beste invullingen en compensatie voor het gebied en haar 

inwoners voor het offer dat zij in welke vorm dan ook  in landsbelang gevraagd wordt te doen. 

Extra aandacht in de plannen voor de leefbaarheid in de dorpen Varik en Heesselt zelf blijft zeker 



noodzakelijk. Elke ingreep langs de rivier heeft een grote  impact op de leefomgeving. Meer 

compensatie aan de inwoners en het gebied vanuit Rijk en provincie is dan ook op zijn plaats.

Ondanks de beperkt schaal van de gemeentelijke organisatie blijkt dat de planning en budgettering 

een uitdaging is voor onze gemeente. De gemeente heeft reeds jarenlange ervaring met een diverse  

aantal samenwerkingsrelaties en het feit dat bijna alle uitvoerende taken inmiddels zijn 

ondergebracht bij een uitvoeringsorganisatie, collega gemeente of een onafhankelijke stichting. 

Samenwerking dient bij te dragen aan verbetering van dienstverlening, het voorzieningenniveau en 

het verlagen van de kosten en daarmee lastenniveau voor onze  inwoners. Kernelement hierbij zijn 

het afleggen van verantwoording door de uit te voeren instantie en een zeer grondige kennis van het

doel en proces binnen de gemeente van de dienstverlening alvorens deze kan worden uitbesteed. 

Immers een verkeerde dienstverlening zal ook bij uitbesteding niet het gewenste doel bereiken of tot

meer tevredenheid leiden bij de raad, college en natuurlijk de inwoners.

De VVD heeft sterke vragen bij de verantwoording en financiële administratie bij MFC Haaften. 

Ook kan geconstateerd worden dat diverse samenwerkingsverbanden, zoals de GGD, ODR en AVRI

aanzienlijke reserves aanhouden voor hun activiteiten en ook nog ruim begroten om zodoende 

onnodig veel financiële zekerheid te hebben. In de contractuele verplichtingen zijn al diverse 

risicoclausules ingebouwd waarmee tekorten of noodzakelijke overschrijdingen door de gemeente 

aangevuld dient te worden. De VVD blijft het college dan ook aanmoedigen om kritisch naar deze 

begrotingen te kijken en tracht om reserves waar mogelijk tot het minimum te reduceren, zodat geen

onnodige dure reserves aangehouden worden die dan ten kosten gaan van andere aandachtspunten 

binnen onze gemeenten. 

Minder lasten

Ook Neerijnen heeft op dit moment te maken met de grote vluchtelingenstroom die ons land 

overspoelt. De VVD is van mening dat deze instroom zoveel mogelijk voorkomen dient te worden 

en dat de binnenkomende vluchtelingen op sobere wijze alleen de absoluut noodzakelijke 

ondersteuning krijgen tijdens hun verblijf in ons land. In Neerijnen lijkt het er op dat door spreiding 

van de asielzoekers over de verschillende dorpen er geen aanspraak gemaakt kan worden op de 

extra beschikbaar financiële middelen vanuit het rijk ter compensatie van de extra druk en last voor 

de bestaande basisscholen binnen onze gemeente. Dit is voor de VVD een ongewenste situatie en er

is dan ook een uitdrukkelijke wens dat er voldoende ruimte komt in de begroting om op korte 



termijn leerlingenvervoer geregeld te hebben voor deze specifieke doelgroep,  zodat de 

minderjarige  asielzoeker de noodzakelijke ondersteuning krijgt  bij het onderwijs en voorkomen 

wordt er geen compensatie plaatsvindt voor de extra last of druk bij de leraren van de basisscholen 

in onze gemeenten. 

Kijkend naar de financiële resultaten van de gemeenten over 2014 dan concludeert VVD Neerijnen 

dat er aanzienlijke overschotten zijn geweest en dat er sterke vragen gesteld kunnen worden bij de 

noodzaak van de belastingverhoging die vorig jaar is ingesteld. Het verhogen van voorspelbaarheid 

en betrouwbaarheid bij het begroten blijft een aandachtspunt zeker in combinatie met de 

samenwerkingswerkingsverbanden. Hoewel de risico’s omtrent de WMO/transities en de aanleg 

van het Molenblok zeker nog aandacht behoeven en mogelijk ruimere inschatting qua reserves op 

zijn plaats zijn ziet de VVD het huidige lastenniveau als hoog.  Zeker als je de totale lasten voor 

inwoners vergelijkt met omliggende omliggende gemeenten, het beschikbare voorzieningenniveau 

en het benodigde serviceniveau dan is eigenlijk een lastenverlichting op zijn plaats. Uit oogpunt van

een financieel stabiliteit gaat de VVD akkoord met een inflatiecorrectie, mits het college de 

benodigde investering doet om het serviceniveau bij de kerntaken en de uitbestede uitvoerende 

diensten te verhogen waardoor de lasten voor ondernemers en inwoners op dat gebied afnemen.  

Mocht echter komend jaar onvoldoende vooruitgang geboekt worden op dit vlak dan zal zeer 

nadrukkelijk gekeken worden naar mogelijkheden voor een directe lastenverlichting. De VVD zal 

het college dan ook verzoeken om een innovatie contact functionaris aan te stellen die de 

kwaliteit en het serviceniveau van de gemeentelijke dienstverlening, ook bij uitvoerende instanties, 

inzichtelijk maakt en op een hoger peil brengt. Deze functionaris kan tevens ondernemers en 

ondernemende inwoners met een vraag of initiatief begeleiden in het contact met de gemeente, 

zodat de belasting in tijd en onduidelijkheid sterk gereduceerd kan worden.

Kortom VVD Neerijnen zoekt M3, meer ambitie, meer resultaten en minder lasten.


